
MERSİN ÜNİVERSİTESİ HEMŞİRELİK FAKÜLTESİ 

22 ARALIK 2023 TARİHLİ DIŞ PAYDAŞ TOPLANTISI TUTANAĞI 

22 Aralık 2023 Cuma günü saat 10:00’da Fakültemiz Seminer Salonunda Dış Paydaş 

toplantısı gerçekleştirildi. 

Toplantı, Fakülte Dekanımız Prof. Dr. Ayda ÇELEBİOĞLU'nun gündem maddelerini 

açıklaması (Tanışma, Karşılıklı Beklentilerin Konuşulması ve Kapanış) “hoşgeldiniz ve açış 

konuşması” ile başladı. Sayın ÇELEBİOĞLU, Dış paydaş toplantısının her yıl en az 1 kez 

yapılması gerekliliğinin önemini (kaşılıklı beklentilerin konuşulması, görüşülmesi, tanışmak, 

işbirliği içerisinde çalışmak vb.) vurguladı. 

Toplantı İl Sağlık Müdürlüğü (Serap SERİN, Bedriye KURTDOĞMUŞ), Mezitli İlçe 

Sağlık Müdürlüğü (Ayşe DOĞAN), Toroslar İlçe Sağlık Müdürlüğü (Nurgül AKDAĞ 

ZORLU), İl Milli Eğitim Müdürlüğü (Birgül OBAN, Muradiye ERSİN), Mersin Büyükşehir 

Belediyesi (Bayram DÖLEN, Ahmet Burhan SÖKER), Mersin Şehir Eğitim ve Araştırma 

Hastanesi (Zeynep TURAN), Toros Devlet Hastanesi (Burcu TAŞKIN), Mersin Üniversitesi 

Hastanesi (Abdullah AVCI, Fulya YILDIRIM), Barbaros Aile Sağlık Merkezi (Sakine 

YILDIRIM), Hürriyet Aile Sağlık Merkezi (Havva ÖZTÜRK), Ticaret Borsası Aile Sağlık 

Merkezi (Nursima ONAYLI),  Fakültemiz Ana Bilim Dalı Başkanları, öğretim üyeleri ve 

elemanları (Ayda ÇELEBİOĞLU, Meral GÜN, Gülay ALTUN UĞRAŞ, Sümbüle KÖKSOY 

VAYISOĞLU, Emine KAPLAN SERİN, Emine ÖNCÜ, Serpil YILMAZ,  Diğdem LAFÇI 

BAKAR, Meryem Türkan IŞIK, Birgül VURAL DOĞRU, Ahmet KARAMAN, Filiz 

DEĞİRMENCİ, Münevver BOĞAHAN, Canan KANAT), Fakülte sekreteri (Özlem DEMİR), 

Birim Kalite Geliştirme Komisyonu, Eğitim Komisyonu, Program ve Müfredat Geliştirme 

komisyonu üyelerinin ve öğrenci temsilcisinin (Mehmet Emin ALTINYÜZÜK) katılımıyla 

gerçekleştirildi. Toplantı temsilci ve üyelerin, kurumlarını ve kendilerini tanıtımı ile devam etti. 

Sayın ÇELEBİOĞLU, katılımcılara “öğrencilerin eğitim ve öğretim süreçlerinde 

uygulama alanı olarak kullandıkları klinik ve sahada, kurumlarla yapılan işbirliğinin önemini" 

vurguladı. Toplantıda özellikle Eğitim Komisyonu, Program ve Müfredat Geliştirme 

Komisyonu ve Birim Kalite Geliştirme Komisyonu üyelerinin bulunduğunu belirtildi ve kurum 

temsilcilerinden mevcut eğitim müfredatında geliştirilmesi ve değiştirilmesi önerilen alanları 

paylaşmaları istendi.  

Sayın TURAN, Mersin Şehir Eğitim ve Araştırma Hastanesinde uygulamaya çıkan 

fakülte öğrencilerimizden memnun olduklarını, herhangi bir sorun yaşanmadığını iletti. 



Hemşirelik fakültesinin uygulama sürecine ait koordinasyonu başarılı bir şekilde yürüttüğünü 

belirtti. Öğrencilerin kliniklerde yaşayabileceği olası sorunlara karşın, Hemşirelik Fakültesi 

tarafından iletişim dersi verilebileceğini önerdi. Ayrıca iş sağlığı güvenliği (ISG) belgelerinin 

tamamlanmasında gecikmeler yaşanmaması için öğrencilerin hastanede uygulamaya 

başlamadan önce belgelerini tamamlayarak ISG birimine teslim etmeleri gerekliliğinin üzerinde 

durdu.  

Sayın ALTUN UĞRAŞ ve Sayın YILMAZ, Fakültemizde iletişim derslerinin 

verildiğini, ISG belgeleri için dönem başlamadan ve öğrencilerin uygulamaları başlamadan 

duyurularla sık sık hatırlatmalar yapılacağını ifade ettiler. 

Sayın OBAN, öğrencilerin uygulama süreci boyunca ciddi sorunlar yaşanmadığını, bazı 

olumsuz durumlarda Hemşirelik Fakültesinin iletişim ağlarının güçlü olmasından kaynaklı 

hemen çözüme kavuşulduğunu iletti. Hastanelerde uygulamaya çıkan öğrenci sayısının fazla 

olmasına yönelik, öğrencilere dinlenme, giyinme gibi çalışma alanlarının düzenlenebileceği, 

bunun için resmi talepte bulunulabileceğini, İl Sağlık Müdürlüğü’nün bu talebi hastaneye resmi 

olarak iletebileceğini bildirdi.   

Sayın ÇELEBİOĞLU, yoğunluğun farkında olduklarını, bu konuda kurumların mevcut 

şartlarını ve öğrencilerimizin mevcut isteklerini anladığını, konuyla ilgili resmi yazışmaların 

yapılacağını iletti.  

Sayın AVCI, klinik başına düşen öğrenci sayısının azaltılmasını talep etti. Aynı dönem 

içinde farklı ana bilim dallarından öğrencilerin uygulama günlerinin denk gelmesi nedeniyle, 

servislerin fiziksel koşullarının öğrencilerin taleplerini karşılamak ve etkili bir klinik uygulama 

için yeterli olmadığını belirtti. 

Sayın ÇELEBİOĞLU ve Sayın ALTUN UĞRAŞ  öğrencilerin şubelere ayrılarak farklı 

günlerde uygulamaya çıkmalarının sağlandığını, bu sene ebelik bölümü öğrencilerinin 

uygulamalarını farklı bir güne yerleştirdiklerini, mümkün olduğunca öğrencilerin uygulama 

günlerini farklı günlere planladıklarını ilettiler. 

Sayın AKDAĞ ZORLU, aile sağlığı merkezleri ile koordine bir şekilde çalıştıklarını 

ifade etti. Öğrencilerin uygulamalarını gerçekleştirdiği aile sağlık merkezleri  (ASM) tarafından 

herhangi bir sorun iletilmediğini, bu konuda Hemşirelik Fakültesi öğretim üyeleri ve 

elemanlarına teşekkür ettiklerini ifade etti. Bakanlığın Roman vatandaşlara yönelik yaptığı bir 



çalışma olduğunu, bu çalışma kapsamında fizyoterapist, diyetisyen işbirliği ile vatandaşlara 

sağlık hizmeti sunulduğunu, bu bağlamda ortak projeler yapılabileceğini iletti. 

Sayın ÇELEBİOĞLU, hemşirelik fakültesinin bütün öğretim üyelerinin ve 

elemanlarının uygulama süreci boyunca aktif olarak kliniklerde ve sahada öğrencilerle birlikte 

olduğunu, ortak projeler planlanabileceğini iletti. 

Sayın DÖLEN, Büyükşehir Belediyesi’nin sağlıkla ilgili birimlerinin bulunduğunu ve 

bu birimlere şuana kadar herhangi bir öğrenci kabulünün yapılmadığını, bu alanların 

öğrencilerin uygulamalarını gerçekleştirmeleri için uygun olduğunu belirtti. Bu alanlardan biri 

olan evde bakımda, özel gereksinimli ve yaşlı bireylerle çalıştıklarını, onların gereksinimlerini 

giderdiklerini, yaşlı bireylerin ve evde bakım ihtiyacı olan bireylerin sağlık gereksinimleri 

dışında evlerinin temizlenmesi gibi hizmetler de sunduklarını ifade etti. Belediye 

sorumluluğunda sundukları hizmetlerin içinde yaşadığımız toplumun kültürüne yakın olduğunu 

ve kişinin kendi yaşadığı evde bakımını sağlamaya yönelik bir hizmet modeli olduğunu belirtti. 

Özellikle yaşlı bireylerin kurumlarda bakılmaması, evlerinde bakılmasına olanak sağlamak 

üzere bu modeli benimsediklerini, öğrencilerin bu hizmete katılabileceklerini dile getirdi. 

Mersin’de farklı etnik grupların oldukça fazla olmasından dolayı İnsan Hakları dersinin 

müfredata eklenebileceğini önerdi. 

Sayın ÇELEBİOĞLU, Sayın ALTUN UĞRAŞ ve Sayın VURAL DOĞRU fakültemizin 

topluma yönelik yaptığı etkinliklerden bahsederek, daha büyük gruplara bu etkinliklerin 

belediye işbirliği ile yapılabileceğini, müfredatta Geriatri Hemşireliği dersinin olduğunu, farklı 

etnik kökene sahip insanların bakım gereksinimi kapsamında Kültürlerarası Hemşirelik 

dersinin müfredatta bulunduğunu, ancak İnsan Hakları dersi konusunda başka kurumlardan da 

taleplerin olduğunu, müfredat komisyonunun bu konuda çalışma yapabileceğini ilettiler. 

Belediye’den katılan Sayın SÖKER çeşitli uzmanlık dernekleri ile işbirliği 

yapılabileceğini önerdi. Kurumlar arası işleyiş farklılıklarının ve özlük haklarının bilinmesi 

amacıyla uygulamaya çıkan her öğrencinin tüm çalışma alanlarını çok iyi bilmesi gerektiğini 

iletti. Öğrencilerin klinik alanlarda sürekli eğitim modüllerinin olmadığını belirterek 

öğrencilerin modülerle desteklenebileceğini belirtti. Günümüzde geleneksel tamamlayıcı tıbba 

yönelik çalışmaların, modern tıp çalışmalarının önüne geçtiğini, öğrencilerin kanıta dayalı 

çalışmalar hakkında bilgilendirilmelerini önerdi.  

Sayın ÇELEBİOĞLU ve Sayın IŞIK, fakültemizin müfredatının tamamen kanıta dayalı 

hemşirelik temeline dayandığını, fakültemiz öğretim elemanları tarafından gerçekleştirilen 



çalışmaların kanıt elde etmeye yönelik olduğunu, üniversite hastanesindeki hemşirelerin büyük 

bir kısmının lisansüstü eğitimlerini tamamladıklarını iletti. Yükseklisans müfredatında 

Tamamlayıcı Tıp Uygulamaları dersinin verildiğini ve bu derse kanıta dayalı hemşireliğin altını 

çizdiklerini ilettiler. 

Sayın ERSİN, İl Milli Eğitim Müdürlüğü’nde sağlık biriminin olduğu ve bu birimin 

okullarda sağlık taramaları yaptıklarını iletti. Dezavantajlı okulların bulunduğunu, uygulama 

için bu okulların seçilebileceğini önerdi. Ayrıca halk eğitim kurumlarında, sertifikasyon ve 

eğitim programlarında dezavantajlı bireylerin oldukça fazla olduğu, hemşirelik öğrencilerinin 

uygulama alanları kapsamında buralarında kullanılabileceğini önerdi.  

Sayın ÇELEBİOĞLU ve Sayın ÖNCÜ,  okul belirlerken dezavantajlı okulları öncelikle 

tercih ettiklerini, dezavantajlı bireylere yönelik eğitimler vermek istediklerini ancak bunun 

izinlerin alınmasının ve prosedürlerin ortalama bir yıl gibi çok uzun süreçler gerektirdiğini ifade 

ettiler. Okul uygulamalarında herhangi bir sorun yaşamadıklarını, sürdürülebilirlik açısından 

dezavantajlı okulların seçilerek daha uzun süreli çalışmalar ile hem çocuğa hem de ailelere 

ulaşabileceklerini, bunun için uygun ortamın hazırlanması gerektiğini ve her yıl aynı okula 

gidilmesi gerektiğini ilettiler. 

Sayın S. YILDIRIM,  ASM’nin yoğun olması ve öğrenci sayısının fazla nedeniyle fiziki 

koşullarda zorlandıklarını, yer sıkıntısı çektiklerini belirtti. Enjeksiyon odası kalabalık olduğu 

zaman hastanın girmek istemediğini ileti.  

Sayın ONAYLI, çalıştığı ASM’nin çok yoğun olduğunu, çok aktif olduklarını, 

öğrencilerin bu anlamda şanslı olduklarını, erkek öğrencilerin biraz daha geri planda 

kaldıklarını, çekindiklerini, halkın erkek hemşireye karşı bir algısının olduğunu, bundan 

kaynaklandığını düşündüğünü iletti. 

Sayın ALTUN UĞRAŞ ve Sayın DEĞİRMENCİ, hastanelerde aktif olarak çalışan 

erkek hemşirelerin sayısında ciddi artış olduğunu, ancak ASM’lerde sınırlı sayıda erkek 

hemşirenin çalıştığını ifade etti. Bu durumun yetiştirilmiş insan kaynağının, uygun 

kullanılamamasından, toplumun önyargısından veya öğrencilerin bireysel özelliklerinden 

kaynaklanabileceğini, erkek öğrencilerin bu konuda biraz daha desteklenebileceği, motive 

edilebileceğini ilettiler. Kadın doğum kliniklerinde erkek hemşire öğrencilerin çok iyi 

çalıştığını, kadın doğum alanında fakültemizden uzmanlığını alan erkek hemşire 

meslektaşlarının olduğunu belirttiler. 



Sayın TAŞKIN, hemşirelik fakültesinin öğrencilerini hastanelerinde görmek 

istediklerini, öğrenciler ile birlikte çalışmak istediklerini ifade etti. Sayın LAFÇI BAKAR’ın 

öğrencilerin uygulamalarında Toros Devlet Hastanesini kullanmak istedikleri, ancak çok az 

öğrenci kabul ettiklerini belirtmesi üzerine, Sayın TAŞKIN, öğrenci sayısını arttırabileceklerini 

ifade etti.  

Sayın KÖKSOY VAYISOĞLU, öğrencilerin ISG kapsamında yaptırdıkları sağlık 

taramaları için her kurumun farklı evraklar istediğini, rotasyonla farklı kurumlara giden 

öğrencilerin her kurum için ayrı bir sağlık taraması yaptırmaması için bu durumun standardize 

edilmesini önerdi.  

Sayın TURAN ve Sayın TAŞKIN,  Mersin Şehir Eğitim ve Araştırma Hastanesi’nde 

uygulamaya çıkacak öğrenciler için son üç ay içerisinde yapılan tetkiklerin; Toros Devlet 

Hastanesi  Hastanesi’nde uygulamaya çıkacak öğrenciler için son bir ay içerisinde yapılan 

tetkiklerin kabul edildiğini, öğrencilerin bu tetkikleri herhangi bir kurumda yaptırabileceğini, İl 

Sağlık Müdürlüğü ile Fakültenin yaptığı protokolde, kurumların istedikleri tetkiklerin aynı 

olduğunu ilettiler.  

Sayın DOĞAN, Hemşirelik Fakültesi öğrencilerinden oldukça memnun olduklarını, 

öğrencilerin uygulamaya çıktıkları ASM’lerden kendilerine herhangi bir olumsuz durum 

iletilmediğini belirtti. Ancak öğrenci sayılarının kurumlar için fazla olduğununu ifade etti.  

Sayın KÖKSOY VAYISOĞLU, Ebelik ve Hemşirelik Fakültesi öğrencilerinin 

uygulamalarını  farklı ASM’lerde gerçekleştirdikleri, bu şekilde yoğunluğun azaltıldığını iletti. 

Sayın ALTINYÜZÜK, hastanelerde dinlenme alanı ve giyinme odası olmadığını, 

Mersin Şehir Eğitim ve Araştırma Hastanesi ile Toros Devlet Hastanesi’nde öğrenciler yemek 

yiyebilirken, Mersin Üniversitesi Hastanesi’nde yemek yiyemediklerini iletti.  

Sayın ALTUN UĞRAŞ, bu konuyla ilgili Mersin Üniversitesi Hastanesi ile resmi bir 

yazışma yapılacağını iletti. 

Sayın YILMAZ, İl Sağlık Müdürlüğü’nden alınan kurum izinlerinin bir dönem 

öncesinden istenmesi nedeniyle, öğrencilerin uygulama rotasyonlarının bir önceki döneme ait 

öğrenci listesi alınarak yapıldığını, buna bağlı olarak devamsızlık yapan ya da başarısız olan 

öğrencilerin yeni dönemde uygulamaya çıkamamaları nedeniyle bazı kliniklerde öğrenci 

sayılarında azalmalar olduğunu belirtti. Öğrenci sayısında azalma olan kliniklere yeni 

öğrenciler eklemek istediklerini ancak alınan kurum izninde, listede ismi olmayan öğrencinin 



hastaneye kabulünün yapılamadığını, Mersin Şehir Eğitim ve Araştırma Hastanesi ile Toros 

Devlet Hastanesi’nde uygulamaya çıkacak öğrencilerin isimlerinin değiştirilemediğini ifade 

etti. Bu konuda isim değişikliğinin yapılabilmesini talep etti.  

Sayın KURTDOĞMUŞ, listeye yeni öğrencilerin eklenebilmesi için yazışma yapılması 

gerektiği, onay alındıktan sonra yeni öğrencilerin kliniklere kabul edileceğini ileti. 

Sayın ÖNCÜ, öğrencilerin uygulama alanlarından biri olan ASM’lerden gerekli 

izinlerin alınabilmesi için, her bir ASM’ye tek tek gidilerek görüşüldüğünü, ASM’nin sorumlu 

hekimi izin verirse uygulamaya çıkabildiklerini, çok az sayıda hekimin kabul etmediğini, bu 

kapsamda eğitim ASM’lerinin oluşturulmasını talep etti. Ayrıca kabul eden hekimlerin bu 

konuda ciddi emek verdiklerini ve bu emeğin pozitif performans olarak yansıtılmasını talep etti. 

Sayın S. YILDIRIM, sorumlu hekimlerin rotasyona tabi olduklarını, her dönem 

ASM’lerin sorumlu hekimlerinin değiştiğini, pozitif performans talebinin dile getirileceğini bu 

kapsamda resmi yazışmaların başlatılacağını ifade etti. 

Sayın KÖKSOY VAYISOĞLU toplantı sonunda dış paydaş değerlendirme anketinin 

paylaşılacağını, kurum temsilcilerinden bu anketi uygulamalara destek veren ve işleyiş 

içerisinde olan diğer kurum personelleriyle paylaşmalarını  rica etti. 

Yaklaşık olarak 90 dakika süren toplantı, kaşılıklı beklentilere yönelik kurum 

temsilcilerinin kendi idari sorumluları ile öğrenci uygulama süreçlerini geliştirme konusunda 

neler yapabileceklerini paylaşacaklarını ifade etmeleri, iyi dileklerin ve teşekkürlerin sunulması 

ile sonlandırıldı./22.12.2023 

 

 

 


